
 

 

 

Rozhovor – Rafael Escar Tabuena 
 
 

1)  Rafael ,  za  Klub pyrenejských p lemen  

sa  Ti  chcem poďakovať za  posudzovanie ,  

bola  to Tvoja prvá výstava v  ČR?  

Nie,  v  minulos t i  som už  Českej  republ ike  

v iackrá t  posudzoval ,  podobne ako na  

Slovensku.  

2)  Ako d lho sa  už venuješ  pyrenejským 

plemenám?  

Pyrenejského mas t ina a  pyrenejského 

horského psa  chovám už 25  rokov.  

3)  Doš lo  k  nejakým zmenám 

u spomenutých p lemien  počas  to hto 

obdobia? 

Urči te  áno ,  pyrenejský horský pes  je  o  niečo  ľahš í ,  skutočne v iac 

lupomolos ,  naopak pyrenejský mas t in  je  zase  ťažš í  ako  v  minulos t i .  

3)  Ktorým plemenám sa  venuješ  v  súčasnost i  v  Tvojej  chovateľskej 

s tanic i  TORRE DE JUSTO?  

Prí lež i tos tne  odchov ám vrh  pyrenejským mast inov,  oveľa  v iac  sa  však  

v súčasnos t i  venujem menším plemenám ako labrador  č i  J ack  Russel  t er iér .  

Vlas tn ím pomerne veľké množs tvo psov,  keďže som profes ionálnym 

chovateľom.  

4)  Predsa  len ,  ktoré  z  plemien ,  ktorým s i  sa  venoval ,  považuješ  za 

najťažš ie  na  chov?  

Jednoznačne pyrene jský mas t in ,  a  to  kvôl i  vysokej  miere  príbuznos t i ,  k torá 

pr ináša  so  sebou a j  vady č i  choroby dané genet icky.  

5)  Prekvapi lo  Ťa niečo  počas  Tvojho pobytu  v  ČR alebo na výstave?  

Bol i  to  predovšetkým rozdie ly v  kval i te  psov .  Bolo  možné v id ieť  skutočne 

výborné  jed ince ,  a le  a j  psov  nižše j  č i  nízkej  kval i t y.  

  



 

 

 

6)  Ako sa  Ti  páči lo  miesto  výstavy –  

Penzion  Dočkalův mlýn?  

Samotné miesto  výs tavy sa  mi  veľmi  páči lo ,  

zauja lo ma však a j  j eho  okol ie ,  krásna  

pr í roda.  Z  môjho pohľadu bola  medz i  

vys tavovateľmi  výborná  nálada .  

7)  Čo by s i  odporuči l  českým chovateľom 

na základe posúdenia  psov? Čo treba 

z lepš iť  a  najmä ako?  

Podľa môjho  názoru  by českí  chovate l ia  mal i  chovať  viac  zootechnicky 

a  menej  sent imentá lne .  

8)  Pred dvomi  rokmi  posudzoval  našu klubovú výstavu Tvoj bl ízky 

priateľ ,  pán Rafael  Malo  Alcrudo.  Vyjadri l  sa ,  že  nedokáže pochopiť ,  

ako je  možné,  že  pri  takom obrovskom množstve  psov,  ktoré  v lastníš  a  

počte  odchovaných š teniat  je  ich  spol očným menovateľom skutočne 

vynikajúce zdravie?  Prezraď nám kde sa  ukrýva tajomstvo úspechu?  

Skrýva sa  za  t ým naozaj  veľké 

množs tvo  vykonaných RTG 

snímkov a  najrôznejš ích  

zdravotných vyšet ren í .  Nikdy 

nepoužívam v  chove  jed incov,  

ktor í ,  i  keď sa  mi  mimoriadne 

páčia ,  prenášajú na  potomstvo 

nedos ta tky a  zdravotné  

problémy.  Pre to  mám doma 

toľko psov,  n iek toré  z  n ich 

nebol i  n ikdy použ i té  na  chov,  

iné  naopak čas to v  chove 

využ ívam.  

 

9)  Na výstave  s i  sa  pri  posudzovaní  zameriaval  na zadné končat iny.  

U pyrenejských mast inov s i  vytýkal  predovšetkým strmé zadné uhlenie 

a  v  pohybe s i  zachyt i l  moment ,  keď,  podľa Tvoj ich  s lov ,  koleno 

vykonávalo  neprirodzený pohyb,  tento  moment  s i  s langovo nazval  

„kl ik“ .  U niektorých pyrenejských horských psov zase  s trmé,  v  postoj i  

až prepnuté  zadné končatiny  s  vybočenými  labkami .  Kde je  problém,  

o čo  sa  jedná?  

Gino de la Torre de Justo 

Possets de la Torre de Justo 



 

 

 

 

Jednoznačne sa  jedná o  problém v  ko lene ,  resp .  v  čas t i  „zanár t í“  ( tarsus) ,  

p r ípadne ich kombinácia .  Bolo  by dob ré  z is t iť  dôvod a  hlavne k torí  j edinci  

t en to  problém prenášajú  a  ďalej  i ch  nevyuž ívať  v  chove.  

 

I lus t račný obráz ek ,  z dro j :  www.problemypsuakocek.cz  

 

10)  Chcem ťa popros iť  o  pár s lov na záver. . .  čo  by s i  odkázal  

chovateľom a  maji teľom u  nás?  

Chcem sa  poďakovať  výboru  k lubu za pre javenú dôveru  pozvanie  do  ČR, 

tak t iež  za  položené o tázky v  tomto  rozhovore .   Videl  som u  Vás veľkú chuť 

pracovať  na  sebe  a  robiť  veci  čo naj lepš ie ,  pokračuj te  v  tom.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Překlad:  Mgr.  Kapusta Peter  
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